
	

Kjære	medlemmer	og	
potensielle	nye	medlemmer	

Dette	Medlemsnytt	er	med	en	
bønn	 om	 tålmodighet.	 Dette	
nummeret	 er	 ikke	 bare	
beregnet	på	våre	medlemmer,	
men	 også	 på	 potensielt	 nye	
medlemmer.	 På	 grunn	 av	
Covid-19-pandemien	 har	 det	
vært	 et	 stille	 og	 rolig	 år	 uten	
aktiviteter.	 Jeg	 savner	 våre	
Seniortreff	 første	 tirsdag	 i	
måneden,	med	sosialt	samvær	
og	 gode	 orienteringer.	 Det	 er	
fortsatt	svært	uvisst	om	når	vi	
kan	 komme	 i	 gang	 med	 de		
aktiviteter	 som	 vi	 har	 vedtatt	
p å	 å r s m ø t e t	 o g	 s o m	
Aktivitetskomitéen	 har	 jobbet	
med.	 Jeg	 ber	 dere	 være	
tålmodige.	 Det	 	 skal	 etter	
hvert	bli	mange	og	gode	tiltak.

Forsvarets Seniorforbund avdeling Indre Troms 
Postboks 210 
9365 Bardu

Medlemsnytt nr 3/2020 
Nr 3 - 5. Aargang

Foto:Øystein	Figenschau	Leder	på	Hillesøytoppen			
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Vi	ønsker	deg	som	medlem	
Vi	 er	 en	 lokal	 møteplass	 og	 har	 våre	
s am l i nge r	 på	 Fo rsva rsmuseet .	 T i l	
Seniortreffene	 første	 tirsdag	 i	 måneden	
serverer	 vi	 middag	 som	 leveres	 fra	
Setermoen	 leir.	 På	 dette	 treffet	 har	 vi	
f o r s k j e l l i g e	 o r i e n t e r i n g e r	 e l l e r	
underholdninger.	 Vi	 forsøker	 å	 være	 en	
arena	 for	 seniorer.	 Vi	 har	 et	 relativt	
omfattende	 aktivitetsprogram	 med	 mange	
tilbud.	 Turene	 som	 vi	 inviterer	 til	 er	 med	
forskjellige	reisemål	og	av	lengde.	
	
	

Forbundet	
Forbundet	 er	 en	 pensjonsfaglig	 ressurs	 for	
F o r s v a r s s j e f e n ,	 o g	 a r b e i d e r	 f o r	
medlemmenes	 økonomiske,	 helsemessige,	
sosiale,	 kulturelle	 og	 velferdsmessige	
interesser,	 og	 årlig	 får	 vi	 en	 viss	 økonomisk	
støtte	til	driften.	
Har	vi	spørsmål	om	vår	egen	pensjon,	så	er	
det	 bare	 å	 r inge	 P.	 A	 Vo lden	 på	
Forbundskontoret,	 telefon	 483	 58	 035	 eller	
Epost:	pavo@fsforb.no.

Lokalt	leder-	og	styreverv	kurs	
Vi	 nærmer	 oss	 tiden	 for	 årsmøter.	 Normalt	
skal	 halve	 styret	 skiftes	 ut.	 	 Å	 få	 nye	
styremedlemmer,	 men	 ikke	 minst	 leder	 og	
nestleder	er	ingen	enkel	sak.	Jeg	ser	det	som	
en	 leder-oppgave	 å	 motivere	 avgåtte	
personer	 fra	 Forsvaret	 til	 å	 bli	 medlem.	
Svaret	er	ofte:	 jeg	er	for	ung.	Jeg	vil	 ikke	ha	
verv.	
Det	første	er	ingen	begrunnelse	for	å	ikke	bli	
medlem.	Jeg	vil	ikke	ha	verv,	forstår	jeg.	Skal	
man	påta	seg	et	verv,	bør	man	vite	hva	man	
går	til.	

Vi	 har	 på	 s iste	 styremøtet	 drøftet	
aktualiteten	 av	 å	 arrangere	 et	 Leder	 og	
styreverv	kurs	i	FSF	avd	Indre	Troms.	
Jeg	kan	tenke	meg	et	4	timers	kurs	i	løpet	av	
januar	måned.	Da	må	valgkomiteen	har	klar	
de	kandidatene	som	skal	velges	på	årsmøtet.	
De	må	ved	forespørselen	bli	orientert	om	at	
de	vil	få	et	slikt	kurs.	
Jeg	 kan	 tenke	 meg	 også	 å	 invitere	 FSF	
Harstad	 og	 Midt-Troms	 også	 til	 å	 sende	
aktuelle	nye	styrekandidater	til	dette	kurset.	
Jeg	 vil	 i	 nærmeste	 fremtid	 ha	 klart	 et	
kursprogram.

Medlemspleie	
Medlemspleie	 er	 en	 prioritert	 oppgave	 for	
oss.	Å	huske	på	 runde	dager	med	hilsen	og	
gaver	 er	 vi	 konsekvente	 på.	Når	 et	medlem	
går	 bort	 så	 møter	 leder	 opp	 hos	 familien	
med	blomster	for	å	kondolere.	
	
Ønske	om	nye	medlemmer	
Jeg	ber	om	at	både	 styret	og	medlemmene	
deltar	aktivt	i	medlemsvervingen.	
Vi	 vet	 jo	 at	 det	 går	 en	 rekke	 potensielle	
medlemmer	 rundt	 i	 bygda,	 som	 enten	 har	
vært	 i	 Forsvaret,	 eller	 har	 tilknytning	 eller	
relasjoner	 til	 Forsvaret.	 Jeg	 pleier	 å	 si	
sentralt	at	alle	i	forsvarskommunen	Bardu	er	

potensielle	medlemmer	 i	 FSF	avdeling	 Indre	
Troms.	Se	omtalen	av	Forsvarets	seniorfor-	
bund	nedenfor.
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Forsvarsminister	Frank	Bakke-Jensen	og	utvalgsleder	Berit	Svendsen,	leder	
for	Svendsen-utvalget	ved	overleveringen	av	deres	rapport.	Foto:	Torbjørn	
Kjosvold	
	

Forsvaret	 trenger	 økt	 lederkraft	 og	
mangfold	

Forsvarsminister	Frank	Bakke-Jensen	satte	i	
august	2019	ned	et	utvalg	som	skulle	se	på	
hvilke	 erfaringer	 fra	 privat	 sektor	 som	
Forsvaret	 kunne	 nyttiggjøre	 seg.	 Utvalget,	
som	ble	ledet	av	tidligere	 	Telenor-topp	nå	
leder	 for	 Vipps	 international	 Berit	
Svendsen,	 skulle	 gi	 innspill	 på	 hvordan	
Forsvaret	 kunne	hente	 lærdom	utenfra	 for	
hvordan	 man	 kunne	 rekruttere,	 beholde,	
utvikle	og	avvikle	kompetanse	og	også	sikre	
økt	mangfold.	
«Svendsenutvalget»	 leverte	 sin	 innstilling	
til	 forsvarsministeren	den	24.	 juni	etter	en	
intens	arbeidsperiode	som	også	ble	preget	
av	koronapandemien.	Det	ble	gjennomført	
en	 rekke	 møter	 og	 reiser	 til	 flere	 av	
F o r s v a r e t s	 d r i f t s e n h e t e r ,	
utdanningsinstitusjoner,	 tillitsvalgte	 og	
ul ike	 avdel inger.	 I	 t i l legg	 ble	 det	
g jennomfør t	 i nnsp i l l s -møter	 med	
næringslivsrepresentanter	 både	 i	 Bergen,	
Oslo	 og	 via	 Teams(et	 nettbasert	 lyd/bilde	
kommunikasjonssystem)	 	 også	 fra	
Bardufoss.	

Rapporten	 er	 nå	 ute	 på	
en	 bred	 høring,	 slik	
praksis	 er	 for	 denne	
typen	 utvalgsrapporter,	
med	frist	for	innspill	til	3.	
d e s e m b e r	 2 0 2 0 .	
Rapporten	 har	 fått	 god	
mottakelse	 i	 de	 ulike	
deler	 av	 Forsvaret	 og	
utvalgsleder	 Svendsen	
har	allerede	gjennomført	
eller	 avtalt	 møter	 med	
Luftforsvarets	 ledelse,	
Hærledelsen,	 Forsvarets	
Fo rs kn i ng s i n s t i t u t t ,	

Forsvarssjefen	 og	 –	 ministeren	 som	 ledd	 i	
oppfølgingen	av	utvalgets	konklusjoner.	
Rapporten	peker	på	en	rekke	områder	hvor	
det	 er	 rom	 for	 forbedring	 innen	mangfold	
og	 kompetanseutvikling.	 I	 overleveringen	
av	rapporten	sa	blant	annet	Berit	Svendsen	
følgende	 om	 hovedfunnene	 til	 utvalget	 –	
Forsvaret	 er	 dyktig	 til	 å	 rekruttere	 til	
tradisjonell	 militærtjeneste,	 men	 har	 i	
mindre	 grad	 innrettet	 vernepl ikt ,	
fø rstegangst jeneste ,	 rekrutter ing ,	
utdanning	 og	 utvikling	 mot	 å	 gi	 Forsvaret	
tilgang	 på	 kompetanse	 og	 erfaring	 som	 er	
relevant	for	å	møte	et	økende	trusselbilde	i	
det	 digitale	 rom	 og	 utnytte	mulighetene	 i	
teknologien.	
Svendsenutvalget	mener	Forsvaret	trenger	
økt	lederkraft	og	mangfold.
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Stein	Wiggo	Bones	80	år	
	
Det	ble	en	svært	hyggelig	dag	hjemme	hos	
Stein	Wiggo	og	Sissel	den	9.	oktober.	
	
Som	 vanlig	 ved	 markering	 av	 runde	 dager	
møtte	leder	opp	med	gratulasjoner	og	gave.	
Dette	er	den	triveligste	jobben	jeg	har	som	
leder.	Gaven	kan	dere	se	på	bildet.	Det	ble	
en	 flott	 servering	 og	 mange	 historier	 fra	
Bones	 i	 Salangsdalen,	 hvor	 han	 kom	 til	
verden	 ved	 hjelp	 av	 jordmor	 Asplund	 fra	
Setermoen.	

Oppveksten	 på	 Bones	 minnes	 han	 med	
glede.	De	var	4	jevnaldrende	lekekamerater.		
Når	de	 skulle	 kjøpe	godteri	måtte	de	 sykle	
til	Lapphaugen.	

På	 Steinkjersannan	ble	han	blant	 60	 andre	
18	 åringer	 tatt	 ut	 som	 elev	 til	 Befalskolen	
for	Nord	Norge	i	Harstad.	Det	var	i	1959.	
Etter	et	år	på	befalskolen	ble	han	 sendt	 til	
P o r s a n g m o e n	 t i l	 i n f a n t e r i e t s	
øv ing savde l i ng .	 De re t te r	 b l e	 de t	
Setermoen,	og	 i	1961	ble	det	FN	tjeneste	 i	

Gaza.	

Tilbake	 i	 Norge	 ble	 det	 yrkestilsetting	 og	
tjeneste	 i	BN	1/Brig	N.	Stabskompaniet	ble	
hans	mangeårige	militære	avdeling.	Det	ble	
t ropps jef	 i	 San i tets -	 Samband	 og	
Jegertroppen.	 Som	 jegertroppsjef	 ble	 det	
både	fallskjerm-	og	fjellklatringsutdannelse.	
Etter	 2	 år	 som	 S-1,	 ble	 det	 beordring	 til	
BSIN	i	Harstad,	som	kullsjef	i	3	år.	Tilbake	på	
Setermoen	ble	det	stabskompanisjef	og	S-4	
i	BN	1,	før	han	ble	beordret	som	plassmajor	
og	sjef	øvingsstaben.	

I	1967-68	tok	han	Idrettshøyskolen	og	søkte	
i	 1970	 ett	 års	 permisjon	 hvor	 han	 var	
i d r e t t s l e d e r / a d j u n k t	 v e d	 N a r v i k	
ingeniørskole.	 Han	 var	 også	 innen	
politikken	og	satt	i	kommunestyret	i	Bardu.	
	
Ved	beordring	til	Troms	landforsvar	fikk	han	
Asbjørn	 Lerheim	 som	 sjef.	 Her	 var	 det	
mange	 historier	 og	 utfordringer.	 Han	 var	
både	 en	 god	 og	 kravfull	 sjef.	 I	 tillegg	 som	
jobben	 som	 kadrebataljonsjef	 var	 han	
ansvarlig	for	videreføring	av	etableringen	av	
Mauken/Blåtind	 skytefelt	 samt	 utforme	
skjønnsforutsetningene	 og	 gjennomføring	
av	skjønnsretten	for	Setermoen	skytefelt.	
Møter	 og	 forhandlinger	 om	 inngrepene	
med	 grunneierne,	 og	 ikke	 minst	 samene,	
ble	 en	 del	 av	 jobben	 hans.	 Det	 ble	 en	 del	
rettssaker,	 men	 det	 vanskeligste	 ble	 vel	
utbyggingen	av	NATO	anleggene	 i	Storfjord	
kommune.	I	Skibotndalen	var	det	harde	tak	
både	for	Forsvaret	og	sivilbefolkninga,	men	
det	gikk	seg	til	etter	hvert.	
	
I	1986	var	tiden	etter	24	år	i	Forsvaret	over.	
Da	 sluttet	 han	 og	 begynte	 som	 banksjef	 i	
Bardu	sparebank.	I	1988	ble	han	regionsjef.	
Det	 ble	 en	 tid	 med	 store	 organisatoriske	
endringer	 i	 bankvesenet,	 som	 ikke	 minst	
skyldtes	nedturen	i	økonomien.	

Foto:Øystein	Figenschau
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Det	 ble	 nedleggelser	 av	 filialer	 og	
oppsigelser	 av	 ansatte,	 Fra	 rundt	 30	 bank-
filialer	ble	det	nå	redusert	til	halvparten.	
Som	 regionsjef	 hadde	 han	 ansvaret	 for	
oppsigelser	og	omplassering	av	personellet.	
Stein	Wiggo	kan	 se	 tilbake	på	et	 langt	 liv	 i	

offentlig	 tjeneste.	 Det	 begynte	 på	 Bones.	
Det	sies	at	barndomsårene	er	det	siste	man	
glemmer.	
Forsvarets	 seniorforbund	 avdeling	 Indre	
Troms	ønsker	han	og	Sissel	mange	gode	år	i	
Terrassen	på	Setermoen.

80	års	dager	
Ivar	Foshaug	fyller	80	år	4.	november	og	Tor	
Helberg	80	år	10.	november.	De	vil	som		

	
vanlig	ved	runde	dager	få	hilsen	og	gave	
overrakt	ved	leder.

	
Lag	fremtidsfullmakt	før	det	er	for	sent	
Demens	 og	 annen	 alvorlig	 sykdom	 kan	
gjøre	 at	 du	 en	 gang	 i	 fremtiden	 trenger	
hjelp.	 Hvis	 du	 oppretter	 fremtidsfullmakt,	
kan	du	bestemme	at	noen	du	stoler	på,	skal	
ta	 vare	 på	 dine	 interesser	 den	 dagen	 du	

ikke	 klarer	 det	 selv.	 En	 Fremtidsfullmakt	
defineres	av	Vergemålsloven			slik:	
En	 Fremtidsfullmakt	 er	 en	 fullmakt	 til	 en	
eller	 flere	 personer	 om	 å	 representere	
(deg)	fullmaktsgiveren	etter	at	du	på	grunn	
av	 sinnslidelse,	 herunder	 demens,	 eller	
alvorlig	 svekket	 helbred	 ikke	 lenger	 er	 i	
s t a n d	 t i l	 å	 i v a r e t a																																																																																																																									
dine	 interesser.	 Fremtidsfullmakten	 kan	
helt	 eller	 delvis	 erstatte	 en	 vergemål	
fullmakt.	 Det	 formular	 som	 vi	 bruker	 er	
g o d k j e n t	 a v	 F o r b u n d s k o n t o r e t																																																																																												
og	 kan	 fås	 ved	 henvendelse	 til	 leder	 FSF	
Indre	Troms.

Venneforening	til	Forsvarsmuseet	–	
oppdrag	å	digitalisere	gamle	bilder	og	
artikler	
Forsvarsmuseet	ønsket	at	vi	som	
venneforening	skulle	opprette	en	
digitaliseringsgruppe.	Det	har	vi	gjort	og	
gruppen	er	nå	i	gang	med	arbeidet.	
Digitalisering	går	ut	på	at	gamle	historiske	
bilder	og	artikler	blir	kopiert	og	arkivert.	
Foreløpig	er	vi	bare	to,	men	målet	er	å	få	to	
til	opplært,	slik	at	vi	blir	to	grupper.	Det	er	
et	svært	interessant	arbeide,	som	vi	nok	må	
holde	på	med	i	noen	år.	De	som	er	

interessert	i	
opplæring	
må	ta	
kontakt.	
	
Anne	
Gardsteig	
Strømsmo	i	
gang	med	
arbeidet.	
Foto	Øystein	
Figenschau:		
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Leve	hele	livet	–	prosjekt	igangsatt	av	
regjeringen	

Eldrerådet	i	Bardu	har	satt	reformen	«Leve	
hele	livet»	på	dagsorden.	
Denne	reformen	skal	bidra	til	at	eldre	kan	
mestre	livet	lenger,	ha	trygghet	for	at	de	får	
god	hjelp	når	de	har	behov	for	det.	
Folkehelsekoordinatoren	i	Bardu	har	bedt	
lag	og	foreninger	i	Bardu	om	å	gå	sammen	
om	tiltak	for	å	få	alle	eldre	i	aktivitet,	både	
fysisk,	psykisk	og	sosialt.	Bardu	
pensjonistforening,	LHL	Bardu,	Røde	Kors	og	
Forsvarets	seniorforbund	har	egne	
aktiviteter	i	dag.	Folkehelsekoordinatoren	
ber	oss	om	å	samordne	noen	av	
aktivitetene.	Det	bør	lages	en	felles	
plattform.	
Jeg	vil	fremheve	LHLs	onsdagstrim	som	alle	
kan	delta	i.	Ved	å	delta	i	denne	trimmen	får	

man	både	fysisk	aktivitet	og	sosialt	samvær.	
Det	ble	en	trivelig	dag.	
For	å	delta	på	denne	trimmen	må	man	møte	
opp	på	onsdagene	kl	1100	ved	E-6,	
inngangen	til	skytebane	A-10.	

FSF	avd	Indre	Troms	har	også	et	trim	
program,	med	start	fra	Forsvarsmuseet	og	
her	kan	en	velge	mellom	tre	løyper.	En	løype	
opp	til	og	rundt	Sentralskytebanen.	Den	
andre	er	rundt	Grønn	høyde,	og	den	tredje	
er	å	bruke	veien	rundt	Artillerisletta.	Det	er	
den	korteste,	men	kan	gjennomføres	flere	
ganger.	

Øystein	Figenschau,	artikkelforfatter	og	
fotograf.

Leder	for	LHL	i	Bardu,	Knut	Skaanes	i	kaffeserveringa
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Aktuelle	bøker	som	medlemmene	bør	lese	
–	Narvik	1940	
Jan	p.	Pettersen	har	kommet	med	sin	tredje	
bok	fra	kamphandlingene	våren	1940.	Vi	
husker	han	fra	Seniortreffet	før	jul	i	fjor	
hvor	han	holdt	foredrag	om	Kampen	om	
historien.	Det	var	en	fantastisk		
spennende	avsløring	om	hva	som	egentlig	
skjedde	
i	Nord	Norge	våren	1940.	Narvik	1940																																																																																			
Styret	har	invitert	han	til		vårt	årsmøte	16.	
februar	for	å	foredra	om	sin	nye	bok	Narvik	
1940.	
I		innledningen	til	boken	skriver	han:	
Det	allierte	felttoget	i	Norge	våren	1940	var	
ifølge	britiske	historikere	en	militær	fiasko.	
Operasjonene	var	utilstrekkelig	planlagt,	
soldatene	elendig	trent	og	utrustet,	og	den	
politiske	så	vel	som	den	militære	ledelsen	
katastrofalt	dårlig.	

Forfatteren	tar	et	usminket	oppgjør	med	
den	allierte	ledelsen	og	gjennomføringen	av	
de	militærs	landoperasjonene	under	Narvik	
felttoget.	Flere	av	de	allierte	angrepene	
påførte	sivilbefolkningen	store	lidelser	og	
hadde	minimal	militær	betydning.	

Boka	kan	kjøpes	fra	Akademika	forlag,	
Telefon	22	18	81	00,	og	på	Epost:	
kundeservice@akademika.no	



Styrets sammensetning 2020 - 2021 

Verv   Navn     E-post 
Leder		 	 Øystein	Figenschau	 	 figen@online.no	
Nestleder	 	 Arild	Nyborg	 	 	 arildony@gmail.com	
Sekretær	 	 Knut	Munkeby	 	 	 knmu@frisurf.no	
Kasserer	 	 Ove	Paulsen		 	 	 opaul62@icloud.com	
Styremedlem	 Anne	Gardsteig	Strømsmo	 gardsteig@live.no	
Styremedlem	 Ågot	Voll	 	 	 	 agotvoll@gmail.com	
Styremedlem	 Aagoth	Aarbogh	 	 	 aagot.aarbogh@gmail.com	
Varamedlem	 Knut	Aasgaard	 	 	 aasgaardk@gmail.com	
Varamedlem	 John	Steien	 	 	 	 aksteien@online.no

indretroms@fsforb.no eller til : 
 

Øystein Figenschau 
Bakkeveien 26 
9360	Bardu	eller		E-post:		
figen@online.no		 TLF:	850	36	259	

Utgiver:	Styret	i	FSF	indre	Troms	
Redaksjonskomite:	Ove	Paulsen,	Knut	
Aasgaard	og	Anne	Gardsteig	Strømsmo.	
Redaksjonen	avsluttet	01.11.2020.

Se også vår egen nettside: 
http://forsvaretsseniorforbund.no/avdelinger/troms/fsf-indre-troms»

Livsvisdom:  
Uansett hvilket standpunkt du tar, vil du finne folk på din side som 
du ønsker sto på den andre siden. Opphav ukjent.
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Forslag	og	ideer	til	FSF	avd	Indre	Troms	sendes	til:	

Vi	får	bare	nyte	synet	av	Ala.	Foto	Ove	Paulsen
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